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Közlekedési kultúra
Sínen van a sorompók 
ügye- tálalhatjuk némi 
képzavarral a jó hírt. Ma-
gas pozíciókból jelezték 
ugyanis, hogy valódi fi-
zikai akadályt jelentő 
csapósorompók is kerül-
hetnek két veszélyes ke-
reszteződésbe az év végé-
ig. Közben három tapolcai 
helyszínen javában zajlik a 
traffiboxok telepítése, két 
oldali terelő védőkorlát-
tal, okos zebrával oldódott 
meg  a Tesco előtti gyalo-
gos átjárás biztonsága,  de 
egyebek mellett a közel-
jövőben lassításra, gyalo-
gosok, autók lehetséges  
áthaladásának veszélyére 
figyelmeztet majd egy át-
telepített sárga villogó a 
Pacsirta-Semmelweis ke-
reszteződésnél. Jól látszik 
az igyekezet a döntésho-
zók részéről, hogy a vá-
ros anyagi lehetőségeihez 
képest a korábbinál biz-
tonságosabb viszonyokat 
teremtsenek a helyi közle-
kedésben. Amivel viszont 
nehéz mit kezdeni, az a 
hazai közlekedési kultúra, 
a KRESZ alapos ismerete, 
az odafigyelés, a szabály-
követő hozzáállás. Azzal 
továbbra is önmagunkkal 
kell megbirkóznunk, ma-
gunk és mások érdekében.             
                     /Töreky László/   
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Diszeli szüret napfényes hangulatban

Kifejezetten nagy érdeklődés mellett zajlott az elmúlt hét szombatján Diszel szüreti felvonulása és az azt követő 
szórakoztató-kulturális programsorozat. A helyi és intézményi szervezők, a városrész közösségi szellemű lakói 
egyaránt mindent megtettek annak érdekében, hogy a hagyományőrző rendezvény minden résztvevő számára 
szép élményeket jelentsen idén... Írásunk a 4. oldalon Dicséret járt a rendezvény szervezőinek címmel...           Fotó: tl

Az ősz végén két helyszí-
nen kezdődnek el a fizi-
kai akadályt képező ka-
ros sorompók telepítési 
munkálatai és várhatóan 
az év végére befejeződ-
nek- tájékoztatta lapun-
kat Dobó Zoltán.

A város polgármestere, a 
térség országgyűlési kép-
viselője, a MÁV pályavas-
úti területi igazgatója és a 
megyei rendőrfőkapitány 
által is megerősített infor-
mációkra hivatkozva osz-
totta meg a hírt. A Kisapá-
ti és Tapolca közötti vasúti 
átjáró fizikai akadályt ké-
pező sorompósításának 
kérdése és szükségessége 
2022 januárjában süme-
gi és csabrendeki fiatalok 

tragikus halálával végző-
dő vonatbaleset után ve-
tődött fel különös súllyal. 
( Az év első napjának reg-
gelén egy Nemesgulácson 
tartott szilveszteri buliból 
Skoda személygépkocsi-
val tartott Tapolca irányá-
ba hazafelé öt, 17-20 év 
körüli fiatal. Ismeretlen 
okokból a gépjárműve-
zető valamiért figyelmen 
kívül hagyta a jelzőlámpa 
piros jelzését és a sínek-
re hajtott.) A tragédiát 
követő napokban azzal 
a kéréssel fordult Dobó 
Zoltán az államvasutak il-
letékeseihez, hogy telepít-
senek karos sorompót a 
helyszínre... Folytatás a 3. 
oldalon Baleseteket előzhet 
meg címmel

Ígérik, karos sorompót kap két veszélyes vasúti átjáró is

A kisapáti vasúti átjáróban bekövetkezett tragédia hívta fel a figyelmet a fizikai so-
rompó szükségességére. Idén remény van arra, hogy valóra is válik               Fotó:mr
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Az utóbbi időszak heves 
esőzései okozta károk 
felszámolására, a ta-
polcai, illetve tapolca-
diszeli kisposták posta-
partneri támogatására 
és egy sok évvel ezelőtti 
orvosi műhibaper anya-
gi következményeire 
különítettek el költség-
vetési forrásokat a szept-
ember 6-i rendkívüli ön-
kormányzati ülésen. A 
képviselők ezeken kívül 
egyhangúlag elfogad-
ták a településrendezési 
eszközök módosítását 
a buszpályaudvar épü-
letének jövőbeli bőví-
tése érdekében, illetve 
a már egyházi, illetve 
magántulajdonba került 
“Mereszjev pályához” 
vezető útnak az értékesí-
tését is támogatták.

Ez utóbbi döntés a Ta-
polca belterület 1896/5 
helyrajzi számú 5298 m2 
alapterületű, városi tulaj-
donú útnak a korlátozot-
tan forgalomképes vagyo-
ni körből való kivételét és 
forgalomképes vagyonná 
átminősítését jelentette. 
Az indoklásban elhang-
zott, a közeljövő várható 
nagy építkezései fokozott 
tehergépjármű forgalmat 
generálnak a szóban for-
gó úton, ezért jobb lenne, 
hogy azt az ott beruházó 

magántulajdonosok vá-
sárolnák meg, illetve tar-
tanák karban a jövőben. 
A központi buszpálya-
udvar bővítését, új pero-
nok kialakítását tervezi 
a Volánbusz Közlekedési 
Zrt., de a terület korábbi 
beépítési paraméterei ezt 
nem tették lehetővé. A 
szükséges szakhatósági és 
partnerségi egyeztetések 
lezárultával, illetve a tes-
tület tagjainak egyhangú 
döntésével azonban el-
hárult ez a bürokratikus 
akadály a pályaudvari 
épület átalakítása elöl. 
12 éve, 2011-ben indult 
egy orvosi műhibaper, 
melyet egy Down-kór-
ral született gyermek 
szülei indítottak az ak-
kor még Dr. Deák Jenő 
Kórház Rendelőintézet 
és Gyógybarlang Kft-vel 
szemben. Az előterjesz-
tésben szerepel, hogy a 
“körülmények szeren-
csétlen alakulása folytán 
végül a perben egyedüli 
alperesként Tapolca Vá-
ros Önkormányzata ma-
radt, akivel szemben je-
lentős összegű kártérítési 
igényüket fenntartották a 
felperesek”. Tapolca Város 
Önkormányzata Képvi-
selő-testülete a perben a 
felperesek által felajánlott 
peren kívüli egyezséget 
egyhangúlag elfogadta. A 

város az egyezségben sze-
replő 41 millió forintot 
és 1 millió forint ügyvédi 
munkadíj kártérítési ösz-
szeget elfogadja és meg-
fizeti. Sajnálatos módon 
a végső döntést megho-
zó Kúria ítélete kötelező 
érvényű a felekre néz-
ve. Dobó Zoltán polgár-
mester úgy fogalmazott, 
ezúttal “nem igazság-, 
hanem jogszolgáltatás 
történt” egy olyan műhi-
baper kapcsán, amelyhez 
a város önkormányza-
tának semmi köze sem 
volt, főleg, hogy az érin-
tett kórház nem volt ön-
kormányzati tulajdonban 
abban az időszakban. Az 
év folyamán Tapolca több 
helyszínét érintette rend-
kívüli heves esőzés. A 
hosszantartó, vagy hirte-
len lezúduló csapadékvíz 
többek között elöntötte a 
mélyebb fekvésű ingatla-
nokat, eldugította a víz-
nyelőket, az átereszeket, 
a csapadékvíz-rendszer 
több szakaszát, –komo-
lyabb beázásokat okozott 
az önkormányzati épüle-
tekben, intézményekben 
(elsősorban a lapostetős 
épületeinknél), továbbá 
több magánház épületé-
ben, pincéjében is károk 
keletkeztek, – a hegyvi-
déki területeken kimosta 
a hegyi utakat, több úton 

magával hozta a földet és a 
zöldhulladékokat is a mé-
lyebben fekvő területekre, 
feltöltve a vízelvezető ár-
kokat- áll az előterjesztés-
ben. A károk felszámolása 
céljából, az önkormány-
zati vagyongazdálkodás, 
épületek, intézmények vis 
maior költségvetését 12 
millió 700 ezer forinttal 
emelték meg a képviselők 
egyhangú támogatásá-
val. Tapolca önkormány-
zata a Tapolca 3 (Dobó 
lakótelepi kisposta) és a 
Tapolca 4 (diszeli kispos-
ta) postapartner további 
működtetése érdekében 
támogatja azok 2023. év 
végig történő gépesítését, 
az Integrált Posta Háló-
zat rendszerbe történő 
bekapcsolását – döntöt-
tek ellenszavazat nélkül 
a képviselők. A fejlesz-
téshez az önkormányzat 
a 2023. évi költségvetés 
terhére, 4.500.000 Ft ke-
retösszeget biztosít. Ez 
lényegében arculati, in-
formatikai fejlesztést, a 
munkafolyamatok mo-
dernizálását, digitalizálá-
sát, továbbá a kisposták 
által nyújtott szolgáltatá-
sok körének bővítését je-
lenti majd. /Töreky L./

Halaszthatatlan döntéseket hoztak

Egy már elnyert, közleke-
désfejlesztésre fordítható, 
megközelítőleg 65 millió 
forintos pályázat segít-
ségével a Köztársaság tér 
környékének forgalom-
technikai korszerűsítésé-
re, biztonságosabbá téte-
lére és a jelenleginél több 
és használhatóbb parko-
lóhely létesítésére készül 
a város önkormányzata. 

Ebben a projektben tör-
ténne meg a régi “vasbolt” 
előtti járdafelület szélesíté-
se is. A témában informá-
lis megbeszélést tartottak 
a polgármesteri hivatal ta-
nácstermében, ahol a rend-
őrség, a hivatal szakembe-
rei és több önkormányzati 
képviselő előtt ismertette 

elképzeléseit Demény Zol-
tán tervező, a Kreativterv 
Kft. ügyvezetője szerdán. 
A Kisfaludy utca, az Ady, 
a Bem utca kereszteződé-
se, illetve a Köztársaság 
téri buszmegálló melletti 
forgalom és a környékbeli 
parkolóhasználat főleg a 
nyári időszakban erősen 
megnő, ám forgalomtech-
nikai és közlekedésbizton-
sági szempontokból kife-
jezetten aggályos a város 
ezen frekventált részének 
gépjármű- és gyalogos 
közlekedése egyaránt. 
Egyik ilyen probléma volt 
(a számos között) a busz-
állások kihasználatlansága, 
illetve amennyiben buszok 
álltak be, zavarták a kilá-
tását a Kisfaludy utcából 
érkező autósoknak… A 
feladattal megbízott terve-
ző egy érdekes, sok szem-
pontot figyelembe vevő, 
látványos, inkább ellipszis, 
mint kör alakú körfor-
galom- alapú megoldást 

rajzolt meg, ám – mint az 
elhangzott – az elképzelés 
megvalósítása mintegy 
150-200 millió forintba 
kerülne, amelynek jelen-
tős plusz terheit nem tudja 
vállalni a város. Valószí-
nűleg kevesebb költséggel 
kivitelezhető a (részletei-
ben még nem kidolgozott) 
elképzelés, amelyet a hiva-
tal szakemberei vázoltak 
fel. Dobó Zoltán polgár-

mester arra kérte a fel-
adattal megbízott tervezőt, 
hogy egy kisebb költséggel 
megvalósítható megol-
dást tegyen le az asztalra 
a hivatal szakembereinek 
elképzeléseiből kiindul-
va. Ha a megrendelt terv 
elkészül és megkapja a 
szükséges támogatást, azt 
olvasóinkkal részleteiben 
is megismertetjük. /Írás, 
fotó: Töreky L./

Informális egyeztetés a Köztársaság tér környékének 
tervezett forgalomtechnikai korszerűsítéséről

Demény Zoltán ismerteti elképzeléseit a városházán
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Baleseteket előzhet meg
...Folytatás a címoldalról... 
A tragédiát követő napok-
ban azzal a kéréssel fordult 
Dobó Zoltán az államvas-
utak illetékeseihez, hogy 
telepítsenek karos sorom-
pót a helyszínre annak ér-
dekében, hogy a jövőben 
csökkenjen az esélye a ha-
sonlóan súlyos következ-
ményekkel járó vonatbal-
esetek bekövetkeztének. 
(Közben egyéb, a város 
anyagi forrásai által is tá-
mogatott balesetveszélyt 
csökkentő technikai meg-
oldások is felmerültek.) A 
sorompó ügyét később dr. 
Navracsics Tibor terület-
fejlesztési miniszter, a tér-
ség országgyűlési képvise-
lője is felkarolta. Az elmúlt 
közel két évben szerencsé-
re nem történt baleset a 
Kisapáti-Tapolca átkötőút 
vasúti átjárójában, pedig 
(olvasóinktól tudjuk) a 
fénysorompó több eset-
ben is meghibásodott a 
szóban forgó helyen. A 
tapolcai déli-laktanyánál 
lévő vasúti fénysorom-

póhoz azonban már két 
esetben is ki kellett vo-
nulniuk a rendőröknek, a 
mentőknek és a kataszt-
rófavédelem munkatár-
sainak az elmúlt másfél 
évben. A szintén kizárólag 
fénysorompóval és figyel-
meztető táblákkal védett 
tapolcai átjárónál ugyanis 
két baleset is történt, elő-
ször egy teherautó, majd 
néhány hónappal később 
egy személyautó hajtott a 
sínekre, a pirosan villogó 
lámpa ellenére. Haláleset 
szerencsére nem történt 
egyik balesetnél sem, az 
érintettek súlyos sérü-
lésekkel, illetve jelentős 
anyagi károk elszenvedé-
sével, de túlélték az ütkö-
zéseket. A MÁV számára 
jelentős költséggel járó 
karos sorompók üzembe 
állítása minden bizonnyal 
csökkenti majd a figyel-
metlenségből bekövet-
kező baleseteket és ezzel 
emberi életeket menthet 
mindkét veszélyes helyen. 
/Írás, fotó: Töreky L./

Két baleset is történt a közelmúltban ezen a helyszínen

A tapolcai laktanya kapui 
ma már bárki számára 
nyitva állnak, akinek ott 
dolga van, vállalkozást 
üzemeltet, vagy éppen 
valamely ott megtalál-
ható szolgáltatást kíván 
igénybe venni. Azonban 
azok számára nem, akik 
szívesen beköltöznének, 
sőt az elmúlt hetekben be 
is költöztek a lepusztult, 
egészségtelen, sok eset-
ben életveszélyes falak, 
körülmények közé.

Érdeklődésünkre Dobó 
Zoltán polgármester azt 
nyilatkozta, hogy minden 
ellenkező híreszteléssel 
szemben sem ő, sem az 
önkormányzat nem adott 
engedélyt annak a néhány 
hajléktalan személynek, 
akik úgy döntöttek, hogy 
főhadiszállásukat a lakta-
nya egyik félreeső épüle-
tébe teszik át. Hogy ez ne 

történhessen meg a jövő-
ben, illetve nyilvánvaló 
legyen, hogy az ott lakás, 
éjszakázás nem engedé-
lyezett, a Cselle-Ház Kft. 
munkatársai táblákkal fi-
gyelmezetnek a tapolcai 
önkormányzat előírása-
ira és szándékaira. Akik 
mindezek ellenére mégis a 
szociális ellátórendszer he-
lyett a laktanyai lakhatást 
választják, azok ellen ren-
dészeti eszközökkel lépnek 
fel – tudtuk meg a város 
polgármesterétől.
                          /Írás, fotó: tl/

Nem költözhetnek a laktanyába

Felfeszített ajtók bizonyít-
ják a jogtalan behatolást

A város önkormányzata 
minden lehetséges eszköz-
zel igyekszik támogatni a 
közép- és felsőfokú tanul-
mányokat folytató tapolcai 
diákokat – tájékoztatott 
Dobó Zoltán polgármester.

A Tapolca és konzorciális 
partnertelepülései (Tapolca, 
Gyulakeszi, Lesenceistvánd, 
Lesencetomaj, Monostor-
apáti, Raposka és Zalahaláp) 
által elnyert EFOP-1.5.2-
16-2017-00012 “Humán 
szolgáltatások fejlesztése 
Tapolcán és környékén” 
pályázatnak köszönhető-
en 2022/2023 tanévben 54 
fő tapolcai és környékbeli 
középfokú oktatási intéz-
ményben tanuló fiatal ré-
szesült havi 10.000 Ft-os 
ösztöndíjban. Ehhez mini-
mum 4,00-es átlagot kellett 
tanulmányaik során elérni. 
Ezen felül 5 fő részesülhe-
tett egyszeri, 50 ezer forin-
tos ösztöndíj támogatásban 
kitűnő érettségi eredmény 
miatt. Jó hír, hogy a 
2023/24-es tanévre is kiír-
ják ezt a pályázatot, ezúttal 
8 hónapra, de most havi 
15.000 Ft lesz az elnyerhető 
összeg. A pályázati adatlap 
a www.tapolca.hu/efop/ ol-
dalon a dokumentumok kö-
zött lesz majd megtalálható. 
Változott a felsőoktatásban 
tanuló tapolcai hallgatók 

önkormányzati támogatása 
és a Bursa Hungarica ösz-
töndíj is. Mindkettő összege 
megemelkedik. A felsőok-
tatási intézményekben ta-
nuló, szociálisan hátrányos 
helyzetű hallgatók esetében 
a támogatási jogosultság jö-
vedelemhatára az egy főre 
eső 114.000 Ft-ról 160.000 
Ft-ra emelkedett, erről már 
döntött is a képviselő-tes-
tület. Az elnyerhető támo-
gatás összege pedig havi 
10.000 Ft-ról havi 20.000 Ft-
ra nőtt. Ezt a juttatást 5 hó-
napra állapítják meg, amit 
egy összegben kapnak meg 
a hallgatók, tehát 50.000 Ft 
helyett 100.000 Ft jár már 
azoknak, akiknek pályázata 
pozitív elbírálásban része-
sül majd. Erre a támogatás-
ra szeptember 30. napjáig 
lehet kérelmet benyújtani 
az önkormányzathoz. Bő-
vebb információt a 87/511-
150/142-es telefonszámon 
kaphatnak. A felhívás a 
tapolca.hu oldalon a hírek 
tájékoztatás/közérdekű hir-
detmények között olvasha-
tó. Felsőoktatási támogatást 
egy évben 2 esetben állapí-
tanak meg, félévenként. Így 
2022 márciusában három, 
októberében négy, 2023 
márciusában pedig egy fő 
részesült a támogatásban. 
A másik, tapolcai főiskolai-
egyetemi tanulmányokat 

folytató hallgatóknak adha-
tó támogatás, a Bursa Hun-
garica Ösztöndíj. Ezt tavaly 
10 fő kapta meg, 2023-ban 
pedig eddig 12 fő részesült 
támogatásban összesen 
1.870.000 Ft összegben. A 
Bursa Hungarica ösztön-
díjnál is változás várható 
annak érdekében, hogy mi-
nél többen pályázhassanak. 
A testület erről várhatóan 
a szeptember 29-i ülésén 
dönt majd. Az állami támo-
gatást helyi önkormányzati 
forrással kiegészítő ösztön-
díjrendszerben 2000 óta 
minden évben részt vesz Ta-
polca. Ha idén is a csatlako-
zás mellett voksol a testület, 
akkor november 3-ig lehet 
majd pályázatot benyújta-
ni. A polgármesteri hivatal 
előterjesztést készítő szak-
emberei azt javasolják, hogy 
a támogatási jogosultság 
jövedelemhatárát 100.000 
Ft-ról 150.000 Ft-ra emelje 
polgármesteri hatáskörben 
a városvezetés, az egye-
dülálló szülő-eltartó ese-
tében pedig 120.000 Ft-ról 
180.000 Ft-ra növekedjen az 
összeg, hogy minél többen 
részesülhessenek az ösz-
töndíjból. Én természetesen 
támogatom a javaslatot és 
nagyon bízom benne, hogy 
a képviselő-testület is így 
tesz majd – mondta Dobó 
Zoltán polgármester. /km/

Támogatások diákoknak és hallgatóknak

Mindössze egyetlen na-
pirendi pontot tárgyalt 
és fogadott el egyhan-
gúlag, viták és ellenvé-
lemények nélkül a város 
képviselő-testülete a 
szeptember 18-i rend-
kívüli ülésen. Ez viszont 
kifejezetten sürgős volt. 
A képviselők, illetve a 
város rendkívüli és gyors 
anyagi támogatására volt 
szükség, mert a gimná-
zium melletti “kis mű-
füves pálya” felületére az 
elnyert 10 milliós TAO-s 
pályázatban előírtak el-
lenére nem 50, hanem 
csupán 40 mm-es műfű 
került a beruházás anya-
gi fedezetére pályázatot 
benyújtó TIAC korábbi 
vezetése idején, 2021 dec-
emberében. 

A rendkívüli ülésen úgy 
döntött a testület, hogy a 
jelenlegi vezetés kérelmé-
nek helyet adva, közel 3 
millió forint (2 millió 925 
ezer forint) összegű anyagi 

forrást biztosít a Tapolcai 
Ifjak Atlétikai Club Városi 
Sportegyesület részére, 
hogy az egyesület a hibás 
teljesítésből eredő vissza-
fizetési kötelezettségének 
eleget tudjon tenni. Előz-
mény, hogy az MLSZ ez 
év júliusában hiánypótlási 
dokumentummal kereste 
az egyesületet egy számla 
kapcsán, amelyben indok-
lást kértek az 50 helyett 40 
mm-es műfű telepítésé-
nek okára. (Takács Gábor 
elnöksége alatt a beru-
házást a kivitelező 2021 
decemberéig elvégezte, az 
egyesület a teljes össze-
get a szerződés szerint két 
részletben kifizette. Mind-
erről az egyesület vezetője 
2022.09.02-án elszámolt 
az MLSZ felé, becsatolva 
a szükséges dokumentu-
mokat.) A többfordulós 
hiánypótlási folyamat so-
rán a TIAC, immár Rédli 
Károly elnök vezetésével a 
közelmúltban hivatalosan 
megkereste a kivitelezőt az 

ügy tisztázása érdekében, 
de a kérdésre (az MLSZ 
számára) elfogadható ma-
gyarázatot nem kapott. 
Az Magyar Labdarúgó 
Szövetség így megállapí-
totta a műszaki tartalom 
csökkenését, amelynek 
következményeként ará-
nyosított visszafizetési 
kötelezettséget írt elő az 
egyesületnek mindössze öt 
napos határidővel. (A be-
fizetése 2023.09.18-án volt 
esedékes.) Ha a visszafize-
tés nem történne meg – áll 
az előterjesztésben – akkor 
azt a NAV büntető kama-
tokkal együtt hajtja be, a 
TIAC-ot kizárják a TAO 
támogatás rendszeréből, 
illetve részben ezek követ-
kezményként a nagy múl-
tú tapolcai sportegyesület 
működése is lehetetlenné 
válik. Elhangzott, ameny-
nyiben a “kár” megtérül, 
vagy részben megtérül, a 
támogatást vissza kell fizet-
nie az egyesületnek a város 
kasszájába. /Töreky L./

Közel 3 milliós azonnali mentőöv
A TIAC megszegte 2021-ben a pályázat előírásait
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A vidám program több 
száz fős látványos forgataga 
valamivel délután három 
óra után indult el a város-
rész templomától, miután 
a jelenlévők meghallgatták 
a hintóról szónokló Sály 
Gyula kisbíró rímekbe és 
humorba szőtt, boros han-
gulatú, tréfás instrukcióit, 
melyben a Diszel város-
részt érintő idei fejlesz-
tések és egyéb közösségi 
történések is helyet kaptak. 
A kifogástalan  szép őszi  
napfényes időben zajló 
szüreti felvonulásra a kö-
zösségi szellemű diszeliek 
alaposan felkészültek, vic-
ces bormámoros  instal-
lációikkal feldíszítették a 
településrészt, programok 
sokaságát szervezték és 
meglehetősen nagy szám-
ban képviseltették magu-
kat az eseményen. Hagyo-
mányőrző társaságokkal, 
népviseletbe öltözött lova-
sokkal, lovas huszárokkal, 
a Vinum Vulcanum bor-
lovagrend tagjaival meg-
erősítve, élen a Tapolcai 
Ifjúsági Fúvószenekarral, 
a Batsányi Táncegyüttes-
sel és Tapolca városveze-
tőivel indult és érkezett 
meg a menet a Csobánc 
Művelődési Ház közösségi 
udvarára, természetesen 
rendőri-, polgárőri bizto-
sítás mellett. Itt zajlottak a 
rendezvényhez kapcsolódó 
szórakoztató- kulturális 
programok. A színpadon 
elsőként a Batsányi Nép-
táncegyüttes felnőtt és fia-
tal táncosai léptek fel, majd 
a város polgármestere és 

önkormányzati képviselője 
szólt a  jelenlévőkhöz. Dobó 
Zoltán a köszönet szavaival 
kezdte mondandóját. – A 
szőlő- és borkultúra, az 

egymás iránt érzett tiszte-
let és szeretet hozott össze 
bennünket. Régóta nem 
voltunk ennyien együtt és 
ez azoknak az érdeme, akik 
összefogtak és közösséget 

akarnak látni Diszelben. 
Abban a városrészben, 
amelynek falu jellegű ön-
állóságát, ahogy a múltban,  
a jövőben is igyekszünk 
tiszteletben tartani. Kö-
szönet jár a szervezőknek, 
akik energiájukat, idejüket, 
akár saját anyagi forrása-
ikat is beletették a szüreti 
programba, hogy az szép 
és nemes rendezvény lehes-
sen – mondta. A polgár-
mester  külön is kiemelte  
a Takács és Rózsa családot, 
akik “nagy erőkkel segítet-
ték a rendezvény létrejöt-
tét”. Tóth Bálint képviselő 
hasonlóan a polgármester-
hez, a szervezők, a diszeliek 
részvételét, közösségi ösz-
szefogását és a nemes cél 
érdekében tett erőfeszíté-
seit méltatta, mindenkinek 
jó szórakozást kívánva a 
programokhoz. Elmondta, 
különösen tetszettek neki 
azok a bábuk, szüreti, hu-
moros részeges installációk 
amelyeket az itt lakók nagy 
számban készítettek. A be-
szédeket követően dr. Ren-
ner Sándor plébános megál-
dotta a szőlőharangot. – A 
szőlővel, borral foglalkozó 
emberek különösen érzik, 
hogy minden munkálko-
dás eredménye nem csak 
rajtunk, embereken múlik, 
hanem a teremtő és gond-
viselő Isten segítő támoga-
tásán is. Amikor köszönetet 
mondunk a szőlőtermésün-
kért, akkor az Isten gondvi-
seléséért is köszönetet kell, 
hogy mondjunk- fogalma-
zott a plébános. Az egyházi 
áldást hangulatos szórakoz-
tató programok sokasága 
követte. Többek között has-
táncos produkció, betyárok 
lovas, ostoros bemutatója,  
a musical színpad tagjai-
nak és a Csobánc Népdal-
kör előadásait élvezhették a 
résztvevők. A gyermekeket  
arcfestés, pónilovaglás, lég-
vár, vattacukor és parázson 
készített  kürtőskalács vár-
ta, a felnőttek Bene Károly 
konyhájában készült remek 
pörkölttel csillapíthatták 
éhségüket. /Írás, fotók: tl/

Dicséret járt a rendezvény szervezőinek

Sály Gyula megafonon olvassa be tréfás gondolatait

Hasonló bábok sokasága fokozta a szüreti hangulatot

– Csudajó délelőttöt töl-
töttünk el azokkal a gye-
rekekkel és kísérőikkel, 
akik múlt hét szombaton 
kilátogattak a “Bauxit 
pályán” megrendezett 
családi nyílt napra – tá-
jékoztatta lapunkat a ta-
polcai Helen Doron an-
gol nyelviskola.

– Játékban, élményekben 
nem volt hiány és még 
egészséges tízórait, sőt 
egy különleges “járgány 
” segítségével igazi “láb-
műves” turmixokat is ké-
szítettünk magunknak. A 
gyerekek a “milkshake” 
különböző alapanyagaival 
alaposan megismerked-
hettek – angolul is – mie-
lőtt megtekerték a biciklit. 
Az “ízutazást” követően a 
gyerekek útra keltek, hogy 
az elbújt állatkákat és a 
színes labdákat össze-
gyűjtsék, ez utóbbiakat 
gondosan szétválogattuk 
és angolul megszámol-
tuk. Nem maradhatott el 
a klasszikus angol fogócs-
kázós játék : a ” What’s 
the time, Mr Wolf? ” sem, 

amelyet a “helen doronos” 
gyerkőcök már jól ismer-
nek. Végül a napot egy kis 
számháborúval zártuk, és 
hogy kisebbek sem ma-
radjanak ki a mókából, ők 
a számok helyett állatfi-
gurák bőrébe bújtak. Aki 
lemaradt erről a rendez-
vényről, ne búslakodjon, 
ilyen és hasonló játékok-
kal ismerkedhet meg a 
tapolcai oktatási stúdi-
ónkban- írják a szerve-
zők, akik elárulták, hogy 
hamarosan beindulnak 
ingyenes bemutató óráik 
is több korosztály számá-
ra. (Bővebb információkat 
a Helen Doron Tapolca 
FB oldalán találhatnak az 
érdeklődők.)/x/

A Helen Doron nyílt napja

Az utóbbi napokban hir-
telen lezúdult, jéggel ér-
kező nagy mennyiségű 
csapadék komoly károkat 
okozott számos tapolcai 
ingatlanban és gépjármű-
ben. 

A legrosszabbul azok jár-
tak, akiknek mélygarázsa-
iba szinte kivédhetetlenül 
ömlött be az utcán höm-
pölygő esővíz, ahol a víz-
elvezető csatornarendszer 
telítődött és már nem tudta 
elnyelni, elvezetni a csapa-
dékot. Ilyen hely (már hosz-
szú évek óta) többek között 
a  Vajda János utca Véndek 
utca felőli mélyebben fekvő 
része is, ahol a probléma 
fokozottan jelentkezik évek 

óta. Most a lakók, a vá-
ros, a hivatal munkatársai, 
partner szakemberei azon 
dolgoznak, hogy valamiféle 
műszaki, technikai megol-
dással, megoldásokkal ele-
jét vegyék az ottani prob-
lémáknak.  A napokban az 
önkormányzati tűzoltóság 
emberei az önkormány-
zat kérésére azt vizsgálták, 
hogy van-e valamiféle lera-
kódás, szűk keresztmetszet 
a csatornahálózat ezen ré-
szén. Mint azt a tűzoltók-
tól megtudtuk, a csatorna 
három perc leforgása alatt, 
mintegy négy köbméter vi-
zet gond nélkül elvezetett, 
így nagy valószínűség sze-
rint nincs dugulás ezen a 
szakaszon. /tl/  

Csapadékvíz okozta gondok 
jövőbeni enyhítésén dolgoznak

Vizet pumpálnak a hálózatba a tapolcai tűzoltók Fotó: tl

Angol nyelvi foglalkozás 
a sportcentrumban

A diszeli szüreti felvo-
nulás előzményeként 
ismeretterjesztő séta in-
dult a Dobó lakótelepről 
Diszelbe. A szervezők 
ezúttal szimbolikusan 
kötötték össze Tapolca 
két legtávolabbi város-
részét. A 7,5 km-es táv 
alatt minden városrészen 
tartottak egy rövidebb 
megállót.  A séta törté-
neti-szakmai kísérője 
Hangodi László törté-
nész, főmuzeológus volt, 
aki  érdekes, izgalmas vá-
rostörténeti részletekkel 
fűszerezte a rendhagyó  
gyaloglást.
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Az idei tanévben a 
“komplex fejlesztés” 
keretében, a keresztény 
közösség megerősítése 
mellett, az idegen nyelvi 
oldal reformja, új sport-
ágak bevezetése és a te-
hetséggondozás játszik 
főszerepet – tájékoz-
tatta a Tapolcai Médiát 
Patonai Szilvia, a Nagy-
boldogasszony Római 
Katolikus Általános Is-
kola igazgatója.

– Az idei első osztályos 
tanulók heti egy alkalom-
mal bontott csoportok-
ban nyelvi előkészítő fog-
lalkozáson vesznek részt, 
illetve a heti 5 testnevelés 
órájukból 3 óra angol 
nyelven zajlik, melyből 
egy vívás óra. A gyerekek 
a Manó Tanodát már fel-
újított osztályteremben 
kezdhették, színes falak 
és új bútorok várták őket, 
melyet a fenntartó biz-
tosított- tudtuk meg az 
iskola vezetőjétől, aki azt 
is elmondta, tanintézmé-
nyük a tavalyi tanévben 
bevezetett egész éves szi-

vacskézilabda foglalko-
zás mellett ’OVIANGOL’ 
néven szintén egész éves 
zenés játékos angol fog-
lalkozást indít nagycso-
portos óvodások részére.
– A felső tagozaton emelt 
óraszámban heti 4 német 
és angol nyelvi órából egy 
beszédkészség fejlesztő 
óra, melyet az “iránytű” 
angol nyelvű természet-
járó tehetséggondozó 
foglalkozás, illetve a né-
met nyelvvizsga előké-

szítő élő nyelvet prefe-
ráló szakkör egészít ki. 
A képzőművészeti mű-
helyfoglalkozások ettől a 
tanévtől az alsó tagozatos 
tanulók számára is elér-
hetővé váltak, és ebben 
a tanévben tehetségpont 
találkozókkal, tehetség-
kutató versenyekkel és 
külső kiállítási lehetőség 
biztosításával egészülnek 
ki – mondta Patonai Szil-
via.
     /Írás:tl Fotó: helyszíni/

A „Komplex fejlesztés” kap prioritást 
idén a római katolikus iskolában

Az idegen nyelvi oldal külön hangsúlyt kap a kicsiknél is 

Az orosz megszállást, a 
barbár hordák rémtette-
it, a bombázásokat Isten 
és édesanyám segédleté-
vel túléltem, de ikertest-
véreimet elvitte tőlünk a 
háború, unokatestvéreim 
maradandó sérülésekkel 
élték túl a szörnyűsége-
ket- írja olvasónk, aki 
élete során később is szá-
mos olyan helyzetbe sod-
ródott, amely könnyen az 
életébe kerülhetett volna.

Ifjú éveiben egy vaslapon 
kalapált tölténygolyó talál-
ta el kis híján, iparos éve-
iben pedig a kipufogógáz 
ölte volna meg, ha ájult 
állapotát az utolsó, még 
menthető pillanatokban 
nem észleli a szerelőaknán 
álló autó éppen visszatérő 
gazdája. Elmondta, túlélt 
egy durranógázos robba-
nást is, amely akkumuláto-
ros műhelyében követke-
zett be. Ezek voltak a múlt 
nem éppen derűs emlékei, 
de a közelmúlt egy balesete 
is bebizonyította számára, 
hogy van isteni gondviselés 
és vannak még jó emberek. 
A napokban gombászás 
közben érte súlyos sérülés 
a ma már nyolcvanas éveit 

taposó nyugdíjas férfit. A 
lejtőn elvesztette a lába alól 
a talajt, arccal a sáros föld-
re csapódott, erősen vér-
zett, látása elhomályosult. 
Szó sem lehetett róla, hogy 
autóba üljön- ismerték fel 
az arra járó és azonnal a 
férfi segítségére siető gom-
baszedő társaság tagjai. 
Közülük egy férfi elkérte 
a balesetet szenvedettől az 
autója kulcsát, megkérdez-
te a címet és hazaszállította 
oda, ahol már gondoskodó 
felesége várta. - Ismeretlen 
jótevőmtől erős fájdalma-
im, elesettségem okán hal-
kan elköszöntem, ő szintén 
elköszönt és már gyalogolt 
is a buszpályaudvar irá-
nyába. Azóta komoly fej 
és szemműtéteken estem 
át, de már szerencsére sok-
kal jobban vagyok. Ez volt 
az ötödik esetem a lét és a 
nemlét határán. Nagyon 
szépen kérném ismeretlen 
segítőimet, hívjanak fel, 
mert szeretnék velük be-
szélni, a magam módján 
megköszönni azt, amit ér-
tem tettek. 
Írásunk internetes megjele-
nést követően jelentkeztek 
a „megmentők”- kaptuk a 
hírt. /Töreky L/

Megmentőit kereste olvasónk
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326 zsidó családot, ösz-
szesen 734 személyt hur-
coltak el 1944 tavaszán 
Tapolcáról, a Csányi és 
Iskola utcai gettókból, a 
zalaegerszegi téglagyáron 
keresztül Auschwitzba. 
Túlnyomó többségük nem 
élte meg a békeidőket, 
ahogy a hitközség utolsó 
rabbija, dr. Halpert Sala-
mon (1903-1945) sem. 

Tapolca korabeli izraeli-
ta lakosságnak túlnyomó 
többsége az antiszemitiz-
mus, a nácizmus áldozta 
lett, illetve nem tért vissza 
a szülővárosába. 21 éve vált 
emlékhellyé a Csányi utca, 
ahol a saroképületek fala-
in emléktáblák figyelmez-
tetnek a sötét múltra. Itt, 
illetve az ózsinagógában 
és a tapolcai izraelita teme-
tőben zajlott az idei meg-
emlékezés is, amelyen a 

leszármazottak, emlékezők 
között az izraelita hitköz-
ség, Tapolca város önkor-
mányzata, a Hit Gyüleke-
zete, a Tapolcai Nőklub 
Egyesület is képviseltette 
magát. Az egykori gettó 

helyére először a kilencve-
nes évek második felében 
helyezett el emléktáblát 
az akkori önkormányzat, 
majd 2002-ben a Hajnalpír 

Alapítvány és a Hit Gyü-
lekezet. 2004-ben pedig a 
“tapolcai lakosság” táblá-
ja is felkerült a szemközti 
épület falára. Az emlékhely 
2014-ben Kolop József, he-
lyi keramikus dombormű-
vével egészült ki. A szep-
tember 10-i holokauszt 
megemlékezésen koszo-
rúkat, virágokat helyezett 
el az emlékműveknél a 
túlélőket, leszármazotta-
kat képviselve: Dr. Vidosa 
Károlyné és Teichner Iván-
né. Tapolca város nevében 
Dobó Zoltán polgármester 
és Puskás Ákos alpolgár-
mester. A Hit Gyülekezete 
tapolcai csoportját képvi-
selve Mézes András lelkész 
és Zsoldos Ármin a gyüle-
kezet ifjúsági tagozatának 
képviselője. A Nőklub kép-
viseltében Varga Károlyné 
elnök és Bálint Györgyné. 
Az elhunytak emlékét őrző 
szemközti emléktáblánál 
Igaz Sándor zalahalápi is-
kolaigazgató helyezett el 
egy csokor virágot. A meg-
jelenteket Mézes András, 
a Hit Gyülekezete tapolcai 
pásztora köszöntötte, be-
szédében pedig így fogal-
mazott: – Emlékezésünk 
azért olyan súlyos, azért 
olyan erős, mert emberi 
életekről emlékezünk meg. 
Több, mint hétszáz helyi 
honfitársunk közül csak 
hatvanan tértek vissza, Ta-
polca egy élő, virágzó zsidó 
közösséget veszített el. A 

város akkori polgárai kö-
zül sokan vettek részt az ő 
megalázásukban, elhurco-
lásukban, a lakosság jelen-
tős része pedig egyetértett 
azzal, ami történt. Hogyan 
történhetett mindez?- tette 
fel a kérdést a Hit Gyüleke-

zete helyi képviselője. Mé-
zes András Horthy Miklós 
kormányzó politikusi fele-
lősségét külön is kiemelte, 
történelmi dokumentu-
mokra hivatkozva úgy fo-
galmazott, Horthy Miklós 

vállaltan meggyőződéses 
“büszke antiszemita em-
ber” volt, aki aláírásával 
1920-ban szentesítette a 
zsidóság egyetemi felvé-
teli arányát korlátozó Nu-
merus clausus törvényt. 
– Akkor Hitler nem volt 
hatalmi pozícióban, ahogy 
német megszállás sem be-
folyásolta a történéseket. 
Aki ma azt mondja, hogy 
mindenről a náci Német-
ország tehet, az meghami-
sítja a múltat! Őszintén kell 
szembenéznünk a múlttal 
és nevesíteni kell, ami tör-
tént! Aki mentegeti a bűn 
elkövetőjét, azt felmagasz-
talja, az cinkosává is válik- 
hangsúlyozta Mézes And-
rás. A beszédet követően 
Totha Péter Joel, vezető tá-
bori főrabbi, a rabbi testü-
let alelnöke és Fekete Dániel 
kántor adott egyházi szol-
gálatot az áldozatokra em-
lékezés jegyében. – Kérjük 
a mindenható Istent, adjon 
nekünk erőt, bölcsességet, 
hogy soha ne feledjük el a 
múltat, hogy megőrizzük 
az emléküket és megte-
gyünk mindent, hogy a 
borzalmak soha ne ismét-
lődhessenek meg! Áldd 
meg mindazokat, akik az 
áldozatok és az emlékek 
feltárásán dolgoznak, azon, 
hogy soha ne kelljen újra 
átélni azt a sötét korsza-
kot! – fogalmazott a rabbi. 
A helyi holokauszt megem-
lékezések később a tapolcai 
izraelita temetőben, illetve 
a városi mozival szomszé-
dos ózsinagóga épületé-
nél folytatódtak. Ez utób-
bi helyszínen a Tapolcai 
Értékmegőrző Egyesület 
támogató együttműködé-
sével, Dr. Vidosa Károlyné 
által összeállított kiállítást 
tekinthették meg a jelen-
lévők. A tárlat Radnóti 
Miklós személyes életébe és 
halálának körülményeibe, 
továbbá a tapolcai zsidóság 
által hátrahagyott írott és 
tárgyi emlékekbe nyújtott 
betekintést a látogatók szá-
mára. /Töreky L./

“Tapolca 1944 tavaszán elveszítette élő, virágzó zsidó közösségét”- 
megemlékezés a Csányi utcában

Mézes András és Zsoldos Ármin koszorúz        Fotó: tl

A Vidosa Károlyné által összeállított kiállítás Tapolca 
zsidó emlékeit mutatta be az ó zsinagógában   Fotó: tl

A tapolcai 
holokauszt
megemlékezések
helyszíne tragikus
történelmi
eseményeket idéz:
innen hurcolták el 
a város izraelita 
lakosságát

Mézes András: 
Őszintén kell 
szembenéznünk a 
múlttal és
nevesíteni kell 
ami történt. A 
bűn mentegetése, 
cinkosság!
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Együttműködési megál-
lapodást kötött a Pannon 
Egyetem, a Veszprémi 
Egyetemi Sport Club és 
a Tapolca Vívóklub a na-
pokban Veszprémben. A 
legkiválóbb utánpótlás 
sportolók megtartása, az 
egyetemre való bekerülés 
és a tanulás támogatá-
sa, az egyetemi hallgatók 
széleskörű sportolási le-
hetőségeinek biztosítása; 
az utánpótlás képzés, va-
lamint a sportolói karrier 
utáni tudás hasznosítása a 
célja többek között annak 
a háromoldalú együttmű-
ködési megállapodásnak, 
mely a Pannon Egyetem, 
a Veszprémi Egyetemi 
Sport Club (VESC) és a 
Tapolca Vívóegyesület 
között jött létre a napok-
ban.

Dr. Abonyi János rektor 
helyettes a szeptember 8-i 
ünnepélyes aláírás alkal-
mával elmondta: a Pannon 
Egyetem számára a legfon-
tosabb stratégiai kérdés: 
miként tudja a közjót szol-
gálni. Hogyan tud partner 
lenni a jelen és a jövő tár-
sadalmi, gazdasági kihívá-
sainak megoldásaiban, és 
miként tudja a fenntart-

hatóságot szolgálni. Hoz-
zátette: a fenntarthatósági 
célok között az egyik ki-
emelt feladat a minőségi 
oktatás, a másik az egész-
ség. “Támogatjuk azt az 
elképzelést, hogy a fiatal-
jainkat abban is segítsük, 
hogy ne csak korszerű tu-
dást kapjanak, hanem ezt a 
nemes sportot is űzhessék 
és fel tudjanak készülni a 
karrierjükre. De a Pannon 
Egyetem arra is felkészít, 
hogy a sportpályafutás 
utáni karrierjüket is sike-
resen menedzseljék.” – fo-
galmazott. A nagy múltú, 
olimpiai helyezetteket és 
világbajnokokat nevelő 
Tapolcai Vívóklub törté-
netében ez az első, “város-
on kívüli” megállapodás. 
Mint ahogy Kovács Balázs, 
a Tapolca Vívóklub elnöke 
elmondta: a Pannon Egye-
temmel kötött együttmű-
ködés során kiemelt cél, 
hogy a szakközépiskolát 
befejező vívók ne hagy-
ják el ezt a régiót, várme-
gyét, hanem maradjanak 
itt helyben, tanuljanak a 
Pannon Egyetemen és vív-
janak az egyetemi vívóklub 
vagy/és a Tapolca Vívóklub 
égisze alatt. Az együttmű-
ködés további tervei között 

szerepel közös edzőtábo-
rok és versenyek szerve-
zése. “Az egyetemi sport-
klubon belül a kezdetektől 
fogva kiemelt sportág a 
vívás. Senior vívóink nem-
zetközi szinten is komoly 
eredményeket érnek el, de 
kiemelt vidéki sportszer-
vezetként feladatunk, hogy 
a városban, a régióban az 
utánpótlás tekintetében is 
biztosítsunk lehetőséget a 
gyerekeknek, fiataloknak 
is arra, hogy találjanak 
egy olyan sportágat, ami-
ben jól érzik magukat és 
komoly színvonalon ké-
szülhetnek. Ehhez sikerült 
egy olyan partnert találni, 
amely komoly szakmai 
háttérrel rendelkezik és se-
gíti az egyetemi sportklub 
fejlődését” – fogalmazott 
Szokolik Gergely, a VESC 
ügyvezető elnöke. A Pan-
non Egyetem képzési port-
fóliójában nem szerepel 
sportképzés, de a jogelőd 
intézmény 1949-es alapí-
tása óta nagyon komolyan 
veszi a sportot. Mint ahogy 
Csillag Zsolt kancellár el-
mondta: a VESC nagy vi-
déki bázisnak számít, 13 
szakosztályban több mint 
700 sportoló sportol, ez 
nagy büszkeség az egyetem 

számára. “Alapvetően vál-
tozott meg a felsőoktatási 
intézmények szerepe az 
elmúlt 10-20 évben a hazai 
és nemzetközi viszonylat-
ban egyaránt. Nagyon fon-
tos, hogy egy felsőoktatási 
intézmény színvonalas ok-
tatási és kutatási portfólió-
val rendelkezzen, de ennél 
már jóval több dolognak 
kell megfelelni. Amikor 
azt szeretnénk, hogy egy 
középiskolás a Pannon 
Egyetemet válassza, akkor 
a versenyképes diplomán 
túl, azokat a lehetőségeket 
is meg kell tudni mutatni 
számára, amelyek a képzés 
ideje alatt a hallgatók ren-
delkezésére állnak. Ebben 
a sorban ugyanúgy sze-
repel az a lakókörnyezet, 

amit biztosítani tudunk, 
mint azok a kulturális és 
sport lehetőségek, amik el-
érhetők számukra. A már 
versenyszerűen sporto-
lóknál pedig kihívásként 
jelentkezik, hogy milyen 
módon tudja összeegyez-
tetni a sportolói karrierjét 
a továbbtanulási szándé-
kával. Mi egészen magas         
szinten űzött sportteljesít-
mények mellett is tudjuk 
biztosítani, hogy a hall-
gató a tanulmányaival jó 
ütemben haladjon, erre az 
egyik legaktuálisabb példa 
Rasovszky Kristóf olimpiai 
ezüstérmes, világ- és Euró-
pa bajnok úszó, villamos-
mérnök hallgató.” – fogal-
mazott a kancellár.
                                /Töreky L./

A cél, hogy vívóink helyben érvényesüljenek

Balról a második Kovács Balázs, a Tapolcai Vívóklub 
elnöke                                   Sajt.közl.fotó: Pannon Egyetem

Remekül szerepelt a tapol-
cai Jiu – Jitsu szakosztály 
vezetője és edzője Németh 
Lajos a horvátországi 
versenyen, ahová harcos-
társával, Török Marcellel 
utazott.

 Horvátországban ren-
dezték meg az AJP Tour 
Split International Jiu-Jitsu 
Championship elnevezésű 
versenyt, ahol Németh La-
jos és Török Marcell képvi-
selte a csapatot. Az izgal-

mas harcokat követően a 
tapolcai Németh Lajos fel-
nőtt, fekete öv, 94kg, Gi ka-
tegóriában második helyen 
végzett, míg felnőtt, fekete 
öv, 85kg, NoGi kategóri-
ában első helyezést sike-
rült elérnie. Török Marcell 
master, kék öv, 85kg, Gi-
ben második, NoGi kate-
góriában harmadik lett. A 
két sportember elégedetten 
és szépen csillogó érmekkel 
érkezett haza a színvonalas 
nemzetközi versenyről./hg/

Éremeső Horvátországban

Németh Lajos és Török Marcell állhatott fel többször is 
a nemzetközi verseny dobogójára            fotó: helyszíni

A Tapolca BJJ csapatból 
többen is megmérették 
magukat a legutolsó Ju-
Jitsu Hun Openen, a Ma-
gyar bajnokságban.

“Minden versenyzőnk na-
gyon bátran és ügyesen har-
colt és képviselte a csapatot. 
Ezúton is gratulálok min-
den versenyzőnek és kö-
szönöm az egész csapatnak, 
hogy segítik a sportolóink 
felkészítését. Minden egyes 
győzelem az egész csapat ér-
deme is, szóval csak így to-
vább!” – nyilatkozta Németh 
Lajos edző. A versenyen 
összesítve 6 arany, 3 ezüst 
és 3 bronz jutott a tapolcai 
sportolóinknak.  Kovács 
Rozina a koránál idősebbek 
között indulva U16 – 52 
kg-ban bronzérmet szer-
zett, Cserny Lotti U16 – 52 
kg-ban első helyen végzett. 
Világos Kristóf U16 +73 
kg-ban dicsőséges második 
helyen végzett első verse-
nyén, míg Dobay Bendegúz, 
igen kemény mezőnyben, 
fantasztikus küzdelmekben 
U16 kategóriában Gi-ben 
5., NoGi-ben 4. helyen zárta 
a versenyt. Bágya Benjamin, 

U16 kezdőben harmadik, 
majd haladó kategóriában 
ugyancsak harmadik helyen 
végzett. Páhi Ádám, -94 kg 
Gi és NoGi kategóriában is 
remekül harcolt és a dobo-
gó második fokára állhatott. 
Németh Lajos, -85 kg Gi 
és NoGi kategóriában is a 
dobogó tetején vehette át a 
neki járó érmet. Sajcz Kál-
mán Miksa, U16 – 50 kg  Gi 
kategóriában és U21 – 50 
kg Gi és NoGi kategóriában 
sem talált legyőzőre, mind-
háromszor aranyérmet 
szerzett./hg/

“Minden egyes győzelem 
a csapat érdeme!”

Sajcz Kálmán Miksa 
mindhárom kategóriá-
ban a legjobbnak bizo-
nyult.  Fotó: helyszíni felv.

A Kazinczy Ferenc Ál-
talános Iskola adott 
otthont az U14-es Lány 
Serdülő Kosárlabda Baj-
nokság első szakaszának.

Kitűnő rajtot vettek a ta-
polcai kosaras lányok az 
idény első fordulójában, 
hiszen sikerült mindkét 
mérkőzésüket megnyer-
niük. Tapolcai Párducok – 
Kanizsa Diákkosárlabda 
Klub 83:79. Pontszerzők: 
Lajos Anna 33, Zengői 
Laura 15/3, Bognár Luca 
14, Gelencsér Bianka 11, 
Somogyi Réka 4, Mészáros 
Blanka 4, Horváth Szófia 
2. A második mérkőzé-
sen Tapolcai Párducok – 
Szombathelyi Sportiskola 
75:55. Pontszerzők: Zen-
gői Laura 22/9, Bognár 
Luca 15, Lajos Anna 14, 
Gelencsér Bianka 7, Mé-
száros Blanka 6, Tóth Luca 
4, Horváth Szófia 3, Mol-
nár Sára 2, Fazekas Szofi 
2. A két győzelemmel a 
továbbiakban a Regio-
nális Bajnokság Nyuga-
ti csoportjában folytatja 
szereplését Csikós Tibor 
csapata. /hg/

Remekül 
startoltak



„A tavalyi Tisza-tó után az 
idei Vízivándor táborunk 
helyszíne a Szigetköz volt. 
Vonattal utaztunk Mo-
sonmagyaróvárra, onnan 
pedig biciklivel tekertünk 
tovább az első szálláshe-
lyünkre, Dunaszigetre. 
Kis pihenő után máris 
kipróbáltuk az evezést és 
a kenuk irányítását – osz-
totta meg olvasóinkkal 
nem mindennapi szünidei 
élményeit Sztrik Flóra 6.a 
osztályos tanuló, a Batsá-
nyi tagintézmény diákja.

– Délután még sokat stran-
doltunk, a legjobban a ma-
jomhintán szórakoztunk. 
Másnap egy hosszabb eve-
zőtúrára vállalkoztunk, 
ami izgalmas, egyben fá-
rasztó is volt, de nagyon 
élveztük. Közben többször 
megálltunk fürdeni, hogy 
lehűtsük magunkat a nagy 
hőségben. Túravezetőnk, 
Péter bácsi sok érdekessé-
get mesélt nekünk a hal-
lépcsőkről. Szerdán jött 
egy újabb hosszú lapátolás 
és egy újabb szálláshely, 
Kisbodak. Itt is katonai 
sátrakban aludtunk. Meg-
érkezésünk után számhá-
borúztunk, majd lehetett 

pingpongozni, focizni, röp-
labdázni. Izgalmas volt az 
éjszakai vihart a sátrakban 
átélni. Másnap újra evezés, 
majd mi magunk készítet-
tük el a vacsoránkat. Sajnos 
mire sikerült volna tüzet 
gyújtanunk, eleredt az eső. 
Ezért a tűzhelyen főztük 
meg a paprikás krumplit. 
Palacsintát is sütöttünk 
mellé. A finom vacsora 
erőt adott a másnapi újabb 
vízitúrához. Az evezés már 
egyre jobban ment min-
denkinek. Voltak olyan 
szakaszok, ahol át kellett 
emelni a csónakokat, úgy-
hogy jól elfáradtunk, mire 
megérkeztünk Ásványráró-

ra. Izgalmas volt a zúgókon 
is lecsusszanni. Ez volt a 
legszebb hely, ahol jártunk. 
A hatodik napon eveztünk 
egy rövidet, délután stran-
doltunk és játszottunk. 
Utolsó nap pakolás után 

indultunk Győrbe, ahol a 
vonatindulás előtt még volt 
időnk sétálni a belvárosban. 
Nagyon jól éreztük magun-
kat egész héten. Mindenki 
rengeteg élménnyel gazda-
godva tért haza – írja Flóra.
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Tőrösi Klaudia

Kajdi Győző
Németh Orsolya

dr. Varró Máté László
2023. 09. 10.

Bokor Hajnalka
Szövérfi János
2023. 09. 12.

Kertész Rebeka
Kisvárdai Dávid

Házasságkötés

Flóra élményei a nyári evezős táborból

Batsányis diákok eveztek a Mosoni-Dunán     Fotó: isk.


